

نبذة مختصرة: د. علي محمد الخوري

د. علي محمد الخوري هو رئيس مجلس إدارة الاتحاد العربي للتجارة الإلكترونية في جامعة الدول العربية، والمدير التنفيذي في الأمانة العامة لمكتب سمو نائب رئيس مجلس الوزراء وزير الداخلية في دولة الإمارات العربية المتحدة، وبخبرة عملية تتجاوز الـ 25 سنة أشرف خلالها على تنفيذ عدد كبير من المشاريع الاستراتيجية والأمنية والبنية التحتية الناجحة في القطاع العام.

ويعد د. علي محمد الخوري من المفكرين والباحثين في مجال التطوير والتنمية، ومهتماً بمجال بناء مجتمعات المعرفة المستدامة، وقد ساهم في إنشاء مركز التعلم المؤسسي في دولة الإمارات في عام 2011 بالتعاون مع الجمعية الدولية للتعلم المؤسسي في الولايات المتحدة، كمركز غير ربحي يساهم في خدمة المجتمع ويدعم تطوير المؤسسات، كما أنه يشغل عضوية عدد من المجالس الاستشارية لمؤسسات عالمية و فرق العمل الدولية المهتمة بتطوير المجتمعات المعرفية.

عمل د. علي محمد الخوري كعضو استشاري في مؤسسات دولية مختلفة من أبرزها الأمم المتحدة والاتحاد الأوروبي ومنتدى الاقتصاد العالمي ومجلس الوحدة الاقتصادية العربية بجامعة الدول العربية، وشارك في إعداد تقارير دولية مختلفة، كما أن يشغل عضوية العديد من الهيئات واللجان والجمعيات العلمية والبحثية داخل الدولة وخارجها، وله أكثر من 100 كتاب وبحث علمي، وقد تم تكريمه ومنحه العشرات من الجوائز المحلية والدولية.

د. علي محمد الخوري هو زميل وأستاذ المعهد البريطاني للتكنولوجيا في لندن، وحاصل على شهادة بكالوريوس العلوم من جامعة مانشستر، وماجستير العلوم في إدارة المعلومات من جامعة لانكستر، ودكتوراة الهندسة في إدارة المشروعات الاستراتيجية من جامعة وريك في المملكة المتحدة.

Short Bio: Dr. Ali M. Al-Khoury

Dr. Ali M. Al-Khoury is the Chairman of the Arab Federation for E-Commerce in the League of Arab States, and Chief Executive in the Ministry of Interior in the United Arab Emirates, with over 25 years of experience in public sector development, where he successfully managed and executed many mission-critical and strategic projects implementation.

Dr. Al-Khoury is considered a 'think and do tank' in the field of development and sustainability. He has published more than 100 publications, and served as an advisor to many national and international organizations and participated in the development of many international reports for United Nations, World Economic Forum, European Commission, and Arab Economic Unity Council in the Arab League. He is also a member in many advisory boards of international institutions and international task forces interested in the development of knowledge societies. He has been honored with tens of local and international awards for his contributions to practice and body of knowledge.

Dr. Al-Khoury is a co-founder of the Emirates Organisational Learning Centre in the UAE; established in cooperation with the International Society of Organisational Learning in the USA. This non-profit centre that was established in 2011 aimed to act as a regional knowledge house and support the development of government institutions in the UAE and region.

Dr. Al Khoury is a Professor of British Institute of Technology, in the United Kingdom. He attained his higher education from the top UK universities, where he received his B.Sc. (Hons.) from Manchester University, M.Sc. from Lancaster University, and an Engineering Doctorate (EngD) from Warwick University.